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DPr-BRM-II.0012.3.3.2023 

 

Protokół nr 81/III/2023 

posiedzenia Komisji Finansów, Budżetu i Polityki Podatkowej 

    Rady Miejskiej w Łodzi 

      z dnia 14 marca 2023 r. 

      posiedzenie on-line 

 

I. Obecność na posiedzeniu: 

stan Komisji   -  15 radnych 

obecnych   -  15 radnych 

oraz zaproszeni goście. 

 

Listy obecności stanowią załączniki nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenia dla radnych stanowią załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenia dla gości stanowią załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

II. Posiedzeniu Komisji przewodniczył: 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak.  

 

III. Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Zmiany w porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z 80. posiedzenia Komisji.  

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie 

miasta Łodzi na 2023 rok – druk nr 54/2023. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2023-2050 – druk nr 55/2023. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia rodzajów 

oraz warunków i sposobu przyznawania świadczeń w ramach pomocy zdrowotnej dla 

nauczycieli szkół prowadzonych przez Miasto Łódź – druk nr 50/2023. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż z bonifikatą, 

w drodze bezprzetargowej, nieruchomości położonych w Łodzi przy ulicach: Żabiej 

10/12, Żabiej bez numeru, Łagiewnickiej bez numeru i Stefana bez numeru  

– druk nr 36/2023. 

https://bip.uml.lodz.pl/uploads/tx_edgeregisters/199841/8467/Bd_p23_054_20230306.pdf
https://bip.uml.lodz.pl/uploads/tx_edgeregisters/199842/8467/Bd_p23_055_20230306.pdf
https://bip.uml.lodz.pl/uploads/tx_edgeregisters/199828/8467/Ed_p23_050_20230306.pdf
https://bip.uml.lodz.pl/uploads/tx_edgeregisters/197805/8467/ZNN_p23_036_20230222.pdf
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7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 

przetargu nieruchomości położonych w Łodzi przy ul. Juliusza Ordona 3 i Juliusza 

Ordona bez numeru – druk nr 41/2023. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 

przetargu nieruchomości położonych w Łodzi przy ul. Dostawczej 5, Dostawczej  

bez numeru i Lodowej bez numeru – druk nr 42/2023. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 

przetargu nieruchomości położonych w Łodzi przy ul. Dostawczej 6 i Dostawczej  

bez numeru – druk nr 43/2023. 

10. Sprawy wniesione i wolne wnioski.  

 

IV. Przebieg posiedzenia i przyjęte ustalenia: 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak powitał obecnych on-line radnych  

i zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdził quorum niezbędne  

do prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał i opinii.  

 

Ad. pkt. 1. Zmiany w porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji przedstawił proponowany porządek posiedzenia. Zapytał,  

czy są jakieś uwagi do porządku obrad Komisji. 

 

Nikt nie zgłosił uwag. 

 

W związku z brakiem uwag przewodniczący Komisji przeszedł do procedowania 

zaproponowanego porządku obrad.  

 

Ad. pkt. 2. Przyjęcie protokołu z 80.  posiedzenia Komisji.  

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak zapytał, czy do protokołu  

z  80. posiedzenia Komisji są jakieś uwagi. 

 

Nikt nie wniósł uwag.  

 

W związku z brakiem uwag, Przewodniczący Komisji przeszedł do głosowania  

nad przyjęciem protokołu z  80. posiedzenia Komisji. 

 

https://bip.uml.lodz.pl/uploads/tx_edgeregisters/199835/8467/ZNN_p23_041_20230306.pdf
https://bip.uml.lodz.pl/uploads/tx_edgeregisters/199836/8467/ZNN_p23_042_20230306.pdf
https://bip.uml.lodz.pl/uploads/tx_edgeregisters/199837/8467/ZNN_p23_043_20230306.pdf
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Przewodniczący Komisji poddał protokół nr 80. pod głosowanie.  

Komisja w głosowaniu przy 13 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła protokół. 

 

Ad. pkt. 3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Łodzi 

oraz zmian w budżecie miasta Łodzi na 2023 rok – druk nr 54/2023  

wraz z autopoprawką. 

Skarbnik Miasta p. Krzysztof Mączkowski omówił projekt uchwały wraz  

z uzasadnieniem i autopoprawką. (projekt wraz z autopoprawką stanowią  

załączniki nr 5 i 6 do niniejszego protokołu).  

 

Faza pytań i dyskusji.  

Radny p. Władysław Skwarka: „czy Pan nie zapomniał o kosztach obsługi środków 

PFRON, żeby wprowadzić je do budżetu?” 

Skarbnik Miasta p. Krzysztof Mączkowski: „ta uchwała nie wprowadza tych środków,  

o których Pan mówi.” 

Radny p. Władysław Skwarka: „jutro będziemy dzielić pieniądze PFRON na dwóch 

realizatorów. Chciałem przypomnieć Panu rozmowę z tamtego roku, żeby nie wszystkie 

pieniądze poszły na obsługę do MOPS – u, ale również do Powiatowego Urzędu Pracy, który 

także wydaje środki PFRON. Czy Pan pamięta naszą rozmowę?” 

Skarbnik Miasta p. Krzysztof Mączkowski: „tak, pamiętam.”  

Radny p. Krzysztof Makowski: „chciałbym zapytać o przebudowę dróg na Osiedlu Sikawa. 

Tam jest chyba zdjęcie 3 mln 100 tys. zł. Czy mogę się coś więcej dowiedzieć na ten temat.” 

Dyrektor Zarządu Inwestycji Miejskich p. Agnieszka Kowalewska – Wójcik: 

„zdejmujemy środki z tego zadania. To jest związane z realizacją dwóch dokumentacji 

projektowych w ramach, których należy uzyskać decyzję ZRID. Spodziewamy się uzyskania 

tej decyzji na przełomie trzeciego i czwartego kwartału. Widzimy, że realizacja w takim 

zakresie, w jakim zabezpieczone są środki w budżecie jest niemożliwa. W związku z czym 

schodzimy z projektu budżetu w kwocie 4,5 mln zł i urealniamy wydatki w ZIM. Muszę 

sprawdzić kwotę.” 

Radny p. Krzysztof Makowski: „po raz kolejny schodzicie z tych dróg. Nie ukrywam,  

że jestem po kilku spotkaniach z mieszkańcami tych rejonów, w zeszłym roku też spadła  

ta inwestycja. Drogi na tym Osiedlu wyglądają fatalnie. Czy jest szansa, że w ogóle 

planujecie zrobić jakiekolwiek inwestycje w tym roku na Sikawie?” 
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Dyrektor Zarządu Inwestycji Miejskich p. Agnieszka Kowalewska – Wójcik: 

„zamierzamy rozpocząć budowę ulic Spartakusa i Wiślickiej. Naprawdę co roku realizujemy  

i drogi na Sikawie są moim zdaniem zdecydowanie w lepszym stanie niż w innych częściach 

Miasta. Te inwestycje są robione na bardzo wysokim poziomie. Oczywiście nie wszystko 

można zrobić na raz. Podkreślam, że jak najbardziej zamierzamy rozpocząć te realizacje. 

Natomiast przewidywany termin uzyskania decyzji pozwalającej na realizację to przełom 

marca i kwietnia. Później trzeba wykonać przetarg na wybór wykonawcy. W związku z tym 

urealniamy wydatki w ZIM.” 

Radny p. Krzysztof Makowski: „ja nie kwestionuję tego, że wy coś tam robicie. Generalnie 

zacieliście się tam mniej więcej od czterech lat. Ulica Chałubińskiego kuleje, ulica Morskie 

Oko nie jest w ogóle zrobiona, ulica Wąwozowa jest w tragicznym stanie, o ulicy 

Myśliwskiej nie wspomnę, ulica Jadwigi wcale lepiej nie wygląda, i dołożymy do tego ulicę 

Taterniczą, która jest ulicą masakryczną. Tam się nie da przejechać samochodem osobowym. 

Te zapisy w budżecie były również rok temu, również rok temu pieniądze na te inwestycje 

zostały zabrane. Mój niepokój budzi to, iż wygląda na to, że kolejny raz ta inwestycja w tym 

roku nie będzie zrealizowana, co jest dla mnie niedopuszczalne. Ten rejon i te drogi były 

zaplanowane bodajże od roku czy dwóch lat i co roku spadają z budżetu.” 

Dyrektor Zarządu Inwestycji Miejskich p. Agnieszka Kowalewska – Wójcik: „na pewno 

ZIM wykona wszystkie zadania w ten sposób, żeby rozpocząć działanie na tych dwóch 

ulicach. Oczywiście nie jestem w stanie złożyć gwarancji, bo zobaczymy, jakie otrzymamy 

oferty i czy będą możliwe do rozstrzygnięcia przetargi w tym zakresie.” 

Radny p. Krzysztof Makowski: „na 3 mln zł na pewno Pani nie otrzyma oferty, bo ostatnie 

oferty na realizację tej drogi wpłynęły chyba na około 8 mln zł. Czy ZDiT ma pieniądze, 

które pozwolą wyrównać te drogi, o które dopraszam się od roku? Chodzi o drogi począwszy 

od ulicy Chałubińskiego, pod górkę do kościoła.” 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak: „to nie jest przedmiotem tej uchwały.” 

Radny p. Krzysztof Makowski: „będę pytał gdzie indziej, na bieżąco będę monitorował 

Panią dyrektor z tymi drogami. Ponadto chodzi mi o pieniądze odtworzeniowe w wysokości 

ponad 1 mln zł na stadion ŁKS. Czy to jest tylko na zapłacenie faktury, czy na dodatkowe 

roboty?” 

Dyrektor Zarządu Inwestycji Miejskich p. Agnieszka Kowalewska – Wójcik: „to są 

pieniądze, które są już ujęte w łącznych nakładach poniesionych. Te środki zostały 

zatrzymane z faktury blisko na 13 mln zł, dlatego, że wykonawca firma MIRBUD nie złożyła 

ostatnich oświadczeń o rozliczeniu z podwykonawcami. Żeby być pewnym, iż nie będziemy 
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solidarnie odpowiadać za te płatności, czekamy do chwili obecnej na złożenie przez 

wykonawcę generalnego tych oświadczeń. To jest ta kwota, która została zatrzymana.” 

Radny p. Krzysztof Makowski: „kiedy spodziewa się Pani takiego oświadczenia, żeby to 

zakończyć?” 

Dyrektor Zarządu Inwestycji Miejskich p. Agnieszka Kowalewska – Wójcik: 

„wykonawca obiecał, że do końca marca złoży takie oświadczenie.” 

Radny p. Krzysztof Makowski: „w imieniu Radnego Markwanta prosimy, żeby na Komisję 

Sportu podesłała Pani informację, jaki jest ostateczny łączny koszt wybudowania obiektu 

ŁKS.”   

Dyrektor Zarządu Inwestycji Miejskich p. Agnieszka Kowalewska – Wójcik: 

„oczywiście przekażę, mam to przygotowane.” 

 Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak: „czy nie da się tych pieniędzy na drogi  

na Sikawie przeznaczyć na inne ulice?” 

Dyrektor Zarządu Inwestycji Miejskich p. Agnieszka Kowalewska – Wójcik: „w tej 

chwili wydaje się najbardziej racjonalnym, żeby realizować te dwie drogi. Tak jesteśmy 

umówieni z mieszkańcami Sikawy. Być może znajdziemy takiego wykonawcę, który 

zaproponuje nam szybsze działania i jeszcze pod koniec roku wystąpimy o zwiększenie 

nakładów. To wszystko będzie oczywiście po podpisaniu umowy.”  

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „przy tej okazji chciałbym zwrócić uwagę, na to,  

co się dzieje na Nowosolnej, gdzie również jest dramatyczny stan dróg. Ponadto chciałbym 

zapytać o zwiększenia związane z nową siedzibą Teatru Pinokio. Czy te środki są na 

zwiększenie kosztów utrzymania w nowym miejscu, czy są to środki na przeniesienie się  

i koszty związane z samą przeprowadzką?    

Skarbnik Miasta p. Krzysztof Mączkowski: „jest to zwiększenie dotacji podmiotowej 

związanej z utrzymaniem nowej siedziby.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „i przeprowadzki w tym nie ma?” 

Skarbnik Miasta p. Krzysztof Mączkowski: „jest to ogólnie zwiększenie dotacji 

podmiotowej związane i z przeprowadzką i z kosztami utrzymania. Musimy pamiętać,  

że na dzisiaj te ogólne zwiększenia kosztów utrzymania są szacunkowe i nie ma wątpliwości, 

iż w trakcie roku będzie trzeba jeszcze zasilić Teatr Pinokio, bo 500 tys. zł na dzisiaj na to nie 

wystarczy.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „chciałem zapytać, bo przekazujemy środki dla 

Policji na zwiększenie patroli. Ile więcej tych patroli będzie i skąd mam mieć przekonanie, że 

nie będę potem słyszał, jak pytam się Straży Miejskiej albo menegera ulicy Piotrkowskiej, 
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dlaczego są samochody zaparkowane nielegalnie i nie ma co z tym zrobić, to słyszę,  

że Policja może coś z tym zrobić? To w końcu mamy pieniądze na Straż Miejską?  

Na zwiększenie tam patroli dorzucamy Policji, a następnie nie możemy od nich nic wymagać. 

Przyznam szczerze, że ja tej logiki kompletnie nie rozumiem i uważam, że w ogóle żadnych 

pieniędzy nie powinniśmy przekazywać Policji, bo niby dlaczego. ” 

Skarbnik Miasta p. Krzysztof Mączkowski: „chcę powiedzieć, że jest to zwiększenie, które 

rok rocznie jest przekazywane na rzecz Policji. Szczegóły określi umowa. Tej umowy na 

dzisiaj jeszcze nie ma . Tam będzie opisane, ile tych patroli będzie oraz sposób rozliczenia. 

Chcę dodać, że te dodatkowe środki, które corocznie są przekazywane, są związane z jakimiś 

dodatkowymi inicjatywami miejskimi, które w trakcie roku się pojawiają. W tym roku 

uzasadnieniem jest 600- lecie miasta.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „to w takim razie może byśmy przekazali środki albo 

zawarli umowę na ochronę (tekst niemożliwy do odsłuchania). Przyznam szczerze, co roku 

dajemy pieniądze i niewiele wymagamy od Policji i niewiele uzyskujemy. Parkowanie  

w Łodzi jest, jakie jest. Policja potrafi przejechać obok i im to kompletnie nie przeszkadza, że 

są zastawione przejścia dla pieszych. Natomiast na Straż Miejską, na dodatkowe patrole 

wiecznie nie ma środków. Inny temat, że w Straży nikt nie chce pracować, bo są za niskie 

pensje. Gdyby mi ktoś wyjaśnił logikę przekazywania kilkuset tysięcy złotych.” 

Uzupełnił p.o. z-cy dyrektora Wydziału Zarządzania Kryzysowego i Bezpieczeństwa  

p. Karol Dziuda: „ta inicjatywa, jeśli chodzi o przekazywanie pieniędzy na służbę 

obchodową, to jest to program kontynuowany od 2006 r. i funkcjonuje to dość dobrze. Z racji 

tego, że szczegóły zostały dopiero później dookreślone umową, mogą tutaj Państwo 

odczuwać tak, że głosuje się za czymś, co ciężko rozliczyć od razu na parametrach. Natomiast 

przez szereg lat, kiedy stosujemy to rozwiązanie, sprawdza się ono dość dobrze i faktycznie 

większą ilość patroli dzięki temu udaje się na ulicach miasta uzyskać. To też ułatwia 

zabezpieczenie, szczególnie w przypadku takich dużych imprez jakie są organizowane co 

roku. W tym roku można wskazać 600 – lecie Łodzi jako inicjatywę, która będzie dzięki tym 

środkom silniej wzmocniona, jeśli chodzi o ilość patroli. Co roku dzięki temu mamy też 

większą ilość patroli np. w trakcie Light Move Festival. Należy także pamiętać, że mamy na 

terenie miasta sporą ilość imprez masowych, w tym meczy podwyższonego ryzyka, często 

mamy do czynienia z przemarszami przybyłych kibiców. Także wówczas wzmożona ilość 

służb policyjnych jest używana na terenie miasta. Nie mamy tutaj wątpliwości, że te pieniądze 

są przekazywane na dobry cel, który zwraca się obywatelom miasta, w taki sposób, że 
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bezpieczeństwo i porządek publiczny, szczególnie w takich okresach, gdzie tej Policji na 

ulicach jest więcej, są podtrzymywane.”      

Radny p. Kamil Deptuła: „nie kojarzę żadnego patrolu Policji przez ostatni rok czy półtora, 

żeby mnie mijał i w ogóle cokolwiek robił. Stąd wydaje mi się, że ta jednostka państwowa, 

która jest zasilana z budżetu państwa chyba te środki wykorzystuje na jakieś inne cele, może 

na ochronę Jarosława Kaczyńskiego. Gdzieś ostatnio słyszałem, że 800 policjantów 

ochraniało spotkanie z Jarosławem Kaczyńskim, więc nie dziwne, że Miasto musi wspierać 

służbę. Mam nadzieję, że teraz w wyniku tego zastrzyku finansowego wreszcie jacyś 

policjanci się w Łodzi pojawią. Natomiast jak do tej pory, nie zauważyłem żadnych efektów. 

Mam nadzieję, ponieważ głosujemy to już któryś raz z rzędu przez ostatnie ileś lat, to mam 

wrażenie, że efekty są dosyć mierne. Mam nadzieję, że wreszcie kiedyś dotrze do mnie jakieś 

sprawozdanie z ilości tych patroli, które chodzą po Mieście. Ja oczywiście będę za, bo trzeba 

inwestować w bezpieczeństwo, ale chciałbym, żeby następnym razem wraz z taką samą 

kwotą przyszła zmiana w budżecie dotycząca Straży Miejskiej. Moim zdaniem byłoby to 

wtedy optymalnie.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski (na czacie): „Czy to znaczy, że będą chronić 

Jarosława Kaczyńskiego w ramach obchodów Łodzi? 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak: „w sprawie ochrony Pana Posła 

Kaczyńskiego przez Policję, to z tego co wiem, toczy się w prokuraturze postępowanie 

wyjaśniające w sprawie przekroczenia kompetencji przez niektóre organy, w związku z tym, 

że Policja tak masowo ochrania jednego posła. Zobaczymy, być może też faktura będzie 

wystawiona przez Policję za te usługi ochroniarskie. Natomiast nie sądzę, żeby łódzkie 

pieniądze publiczne były przeznaczone na ochronę Posła Kaczyńskiego. Być może jest tak,  

że jak nie zapłacimy Policji za dodatkowe patrole, to ich w ogóle nie zobaczymy, bo 

wszystkie będą albo na Żoliborzu albo na tych spotkaniach, wiecach, gdzie mogą wejść tylko 

nieliczni.” 

Radny p. Radosław Marzec: „z trochę przymrużeniem oka wysłuchałem Pana wypowiedzi  

i Radnego Deptuły, bo widzicie tylko jedną stronę medalu, ale jak jest ochraniany 

Przewodniczący Donald Tusk, szef PO, to ja mam nadzieję, że PO też (tekst niemożliwy do 

odsłuchania) płaci za ochronę Pana Donalda Tuska. Wracając do meritum, to my z roku na 

rok przeznaczamy coraz mniejsze środki na patrole ponadnormatywne.  Chciałbym zapytać, 

jakie kwoty były w latach wcześniejszych? Już jakiś czas temu na jednej z Komisji Ładu 

Społeczno – Prawnego taka dyskusja również się odbyła. Dowiedzieliśmy się, że w latach 
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wcześniejszych środki przekazywane na służbę ponadnormatywną były większe. Skąd teraz 

radny Deptuła nie dostrzega tych patroli Policji? Ja te patrole widzę i to w centrum miasta.” 

Skarbnik Miasta p. Krzysztof Mączkowski: „na jutro będę przygotowany. Niemniej jednak 

chcę powiedzieć, że w ostatnim czasie ta kwota była stabilna i porównywalna do kwoty, którą 

zamierzamy przeznaczyć w tym roku. Natomiast parę lat wcześniej pewnie ta kwota była 

większa. Jutro przekażę szczegóły.” 

Radny p. Krzysztof Makowski: „też się zgadzam z głosem niektórych przedmówców,  

że powinniśmy przeznaczać większe pieniądze na Straż Miejską, bo to Straż Miejska powinna 

dbać o to, co się dzieje w centrum i na ulicy Piotrkowskiej zwłaszcza w weekend. Niektórzy 

robią sobie z Piotrkowskiej autostradę jeżdżąc z dużą prędkością po tej ulicy, co jest 

niedopuszczalne. Samochody na Piotrkowskiej parkują gdzie popadnie. Dlatego jestem 

zwolennikiem tego, żeby więcej środków przeznaczać na Straż Miejską. Niewątpliwie stoimy 

przez tym, co z zrobić z ulicą Piotrkowską, żeby stała się typowym deptakiem i żeby była 

bezpieczna dla użytkowników, pieszych. Co do patroli zgadzam się z przedmówcami,  

że te patrole są widoczne na ulicach, były widoczne dopóki starczyło miejskich pieniędzy.  

Jak naszych pieniędzy brakło to tych patroli tak często nie widziałem. Natomiast przyznaję, 

że bardzo dużo jest pieszych patroli i to cieszy. Mówię tu o Śródmieściu, Polesiu i Widzewie. 

Tutaj wydatkowanie tych środków jest widoczne. Natomiast myślę, że trzeba byłoby się 

pochylić i naprawdę podyskutować nad dalszym funkcjonowaniem Straży Miejskiej  

i wzmocnieniem finansowym.” 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak: „chciałbym sprostować, że ulica 

Piotrkowska nie jest deptakiem i nie będzie, ponieważ jest ulicą o ograniczonym ruchu. Ruch 

kołowy jest możliwy, natomiast ruch pieszy powinien się odbywać i odbywa się na szerokich 

chodnikach.” 

Radny p. Krzysztof Makowski: „powinniśmy zrobić wszystko, żeby była.” 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak: „nie jestem zwolennikiem tego, żeby 

Piotrkowska była deptakiem. Mamy także woonerfy, które są przyjazne zarówno dla 

pieszych, rowerzystów jak dla kierowców.” 

Radny p. Radosław Marzec: „uważam, że warto zastanowić się nad funkcjonowaniem 

Straży Miejskiej, bo widać, że jest to jednostka niedowartościowana, niedofinansowana. Jeśli 

chcemy oczekiwać efektów to powinniśmy (tekst niemożliwy do odsłuchania).  

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak: „oczywiście, gdybyśmy mieli większy 

udział w PIT i gdyby rząd nie zabierał samorządom pieniędzy to mielibyśmy więcej pieniędzy 
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także na Straż Miejską. To jest bardzo ważny postulat. Mam nadzieję, że Pan Radny Marzec 

będzie o tym pamiętał, kiedy znowu Łodzi będą obcinane dochody.” 

Radny p. Radosław Marzec: „proszę spytać Pana Skarbnika, że dochody z PIT (tekst 

niemożliwy do odsłuchania) i te wpływy do budżetu miasta są naprawdę na dużym poziomie. 

Rząd PiS nad tym czuwa, za każdym razem wyrównuje 180 mln zł rok rocznie. Rozumiem, 

że PO i Panu Radnemu Kacprzakowi nie zależy na tym, żeby mieszkańcy Łodzi płacili 

mniejsze podatki. Widać to po waszych działaniach, jeśli chodzi o ceny biletów itd. Jednak 

rząd Prawa i Sprawiedliwości czuwa nad tym i chce żeby mieszkańcy Polski płacili jak 

najniższe podatki np. podatek PIT 12 %, a PO tego nie potrafiła zrobić.”  

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak: „chciałbym przekazać informację Panu 

Radnemu Marcowi, że inflacja w tym miesiącu wyniosła ponad 17 %. W zeszłym roku też 

wyniosła ponad 17%, więc to jest kolejne 17 % do 17 %. Nawet cena warzyw wzrosła o około 

40 % rok do roku. Więc jak Pan będzie mówił mieszkańcom, że się tak super żyje to ja 

proponuję przyjść na rynek, na ulicę, do sklepu i porozmawiać z mieszkańcami, jak jest 

cudownie i wtedy będziemy dyskutować. O finansach możemy porozmawiać z Panem 

Skarbnikiem. Pan Skarbnik przekaże bilans, jak to cudownie rząd nam przekazuje część 

naszych własnych pieniędzy, a większość zabiera.” 

Skarbnik Miasta p. Krzysztof Mączkowski: „powiem, że mając już wyniki roku 2022 oraz 

plan, który jest na rok 2023, trzeba powiedzieć, iż w zakresie PIT mamy nominalnie kwotę 

mniejszą o 205 mln zł w stosunku do wykonania roku 2022. Biorąc pod uwagę i eliminując te 

dodatkowe 160 mln zł, które dostaliśmy w zeszłym roku, to tak czy inaczej kwota z PIT na 

ten rok w stosunku do zeszłego roku jest o ponad 42 mln zł mniejsza. Jeżeli rozpatrujemy rok 

do roku to PIT jest mniejszy o 205 mln zł.” 

Radna p. Marta Grzeszczyk: „mam pytanie dotyczące zwiększenia środków w wysokości 

1,3 mln zł na funkcjonowanie Zarządu Zieleni Miejskiej. Z czym ono jest związane?” 

Skarbnik Miasta p. Krzysztof Mączkowski: „jest to zmiana dochodowo – wydatkowa. 

Zarząd Zieleni Miejskiej przejął nieruchomości, które podlegają opodatkowaniu podatkiem 

od nieruchomości. W związku z tym zwiększamy dochody z tytułu podatku od nieruchomości 

w Wydziale Finansowym i te środki są przeznaczane na wydatki Zarządu Zieleni Miejskiej.” 

Radna p. Marta Grzeszczyk: „chciałam się spytać o budowę ulicy łączącej Tuwima  

i Moniuszki. Czy ta inwestycja została już zakończona, odebrana, oddana i w pełni może być 

użytkowana przez mieszkańców Łodzi? Wydaje mi się, że na wysokości Centrum 

Aktywności Mieszańców rozpoczął się jakiś kolejny remont i rozkop tej ulicy?” 
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Dyrektor Zarządu Inwestycji Miejskich p. Agnieszka Kowalewska – Wójcik: „absolutnie 

remont został zakończony w okresie letnim, nic tam nie wykonujemy. Nie wiem co tam się 

dzieje. Prawdopodobnie jakiś prywatny właściciel nieruchomości wszedł na plac budowy. Nie 

słyszałam, żeby ktokolwiek nawet korespondował z nami, że narusza trwałość. 

Prawdopodobnie, jeżeli są jakieś wykopy na samym placu budowy, to zapewne właściciel 

nieruchomości zawarł jakieś porozumienie z naszym wykonawcą i wszedł na jego gwarancji. 

Na pewno to sprawdzę i jutro udzielę kompleksowej informacji.” 

Radna p. Marta Grzeszczyk: „miałam taką informację, że nie można przejeżdżać przez 

ulicę, bo tuż za budynkiem Centrum Aktywności Mieszkańca trwają jakieś prace.” 

Dyrektor Zarządu Inwestycji Miejskich p. Agnieszka Kowalewska – Wójcik: „tam 

partner projektu rewitalizacyjnego przy Tuwima 12 remontuje swoje budynki na rzecz Policji 

i być może to Policja w porozumieniu z naszym wykonawcą wykonuje przyłącza. Wiem,  

że nie wykonała takich przyłączy w czasie naszej długiej realizacji.”     

Radna p. Marta Grzeszczyk: „możliwe, że tak, bo to chodzi o jakieś wykopy związane  

z przyłączeniami. Stąd chciałam zapytać, czy to jeszcze my, czy może ktoś inny.” 

Dyrektor Zarządu Inwestycji Miejskich p. Agnieszka Kowalewska – Wójcik: „my już 

mamy temat zamknięty. Nawet została przeprowadzona kontrola tego fragmentu projektu 

przez Urząd Marszałkowski, która zakończyła się bez uwag.” 

Radna p. Marta Grzeszczyk: „mam pytanie dotyczące przesunięć, remontów dróg i również 

bieżącego utrzymania. W tej chwili trwa punktowe naprawianie nawierzchni dróg w Łodzi 

związanych ze zgłaszaniem przez mieszkańców ubytków w asfalcie. Chciałam spytać, czy 

gdzieś w ramach harmonogramów bliższych lub dalszych mają Państwo w planach remont 

bądź doprowadzenie do jakiegoś lepszego stanu używalności ulicy Dennej. Mieszkańcy 

regularnie zgłaszają się do mnie w tej sprawie, ponieważ ta ulica jest w zasadzie rzadko 

przejezdna.” 

Dyrektor Zarządu Inwestycji Miejskich p. Agnieszka Kowalewska – Wójcik: „nie mamy 

takiego zadania. Myślę, że to pytanie jest do ZDiT.” 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak: „niestety nie mamy nikogo z ZDiT. Nie 

było w planach referowanie przez ZDiT, dlatego nikt nie był zaproszony na dzisiejsze 

posiedzenie Komisji.” 

Radna p. Marta Grzeszczyk: „uważam, że ulica Piotrkowska jest bardzo ważna w naszym 

Mieście, jest naszą wizytówką i na pewno nie powinna służyć jako parking, a wielokrotnie 

służy jako parking o każdej porze dnia.” 
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 Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak: „z parkowaniem na Piotrkowskiej trzeba 

walczyć.” 

  

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Komisja w głosowaniu przy 8 głosach „za”, 3 głosach „przeciw” i 2 głosach 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały wraz  

z autopoprawką. 

 

Ad. pkt. 4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2023 – 2050 – druk nr 55/2023 

wraz z autopoprawką. 

Skarbnik Miasta p. Krzysztof Mączkowski omówił projekt uchwały wraz  

z uzasadnieniem i autopoprawką. (projekt wraz z autopoprawką stanowią  

załączniki nr 7 i 8 do niniejszego protokołu).  

 

Faza pytań i dyskusji.  

Nikt nie zabrał głosu w fazie pytań i dyskusji. 

 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Komisja w głosowaniu przy 9 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i 5 głosach 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały  

wraz z autopoprawką. 

 

Ad. pkt. 5. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

rodzajów oraz warunków i sposobu przyznawania świadczeń w ramach pomocy 

zdrowotnej dla nauczycieli szkół prowadzonych przez Miasto Łódź – druk nr 50/2023. 

Z-ca dyrektora Wydziału Edukacji p. Radosław Gwadera omówił projekt uchwały wraz  

z uzasadnieniem. (projekt stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu).  

 

Faza pytań i dyskusji.  

Nikt nie zabrał głosu w fazie pytań i dyskusji. 

 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

https://bip.uml.lodz.pl/uploads/tx_edgeregisters/199828/8467/Ed_p23_050_20230306.pdf
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Komisja w głosowaniu przy 11 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących 

się”, pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 

 

Ad. pkt. 6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  

z bonifikatą, w drodze bezprzetargowej, nieruchomości położonych w Łodzi  

przy ulicach: Żabiej 10/12, Żabiej bez numeru, Łagiewnickiej bez numeru i Stefana  

bez numeru – druk nr 36/2023. 

Z-ca dyrektora Wydziału Zbywania i Nabywania Nieruchomości p. Katarzyna Dołowicz 

omówiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. (projekt stanowi załącznik nr 10  

do niniejszego protokołu).  

 

Faza pytań i dyskusji.  

Radny p. Władysław Skwarka: „muszę powiedzieć, że tak dobrej Fundacji dawno nie było 

w województwie łódzkim i to co robi Fundacja „Kolorowy Świat” jest godna najwyższego 

zaufania i sprawienia tego, że te dzieci widać jak szybko się rozwijają w tej Fundacji, kiedy 

przychodzą jako roślinki a wychodzą jako mówiące, chodzące dzieci. Bardzo serdecznie 

polecam.   

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak: „przyłączam się do oceny pracy Fundacji. 

Ta Fundacja od lat robi bardzo dobrą pracę na rzecz tych najbardziej potrzebujących, czyli 

chorych dzieci. Wydaje się, że powinniśmy wszyscy kibicować, żeby takich osób, które chcą 

pomagać potrzebujących było w Łodzi więcej i żeby takie dobre dzieła były dalej 

realizowane. Przyłączam się do tego, bo myślę, że z Panem Radnym Skwarką i wieloma 

radnymi mamy bardzo podobne zdanie co do funkcjonowania Fundacji Pomocy Dzieciom 

„Kolorowy Świat” .” 

 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Komisja w głosowaniu przy 10 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących 

się”, pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 

 

Ad. pkt. 7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  

w drodze przetargu nieruchomości położonych w Łodzi przy ul. Juliusza Ordona 3  

i Juliusza Ordona bez numeru – druk nr 41/2023. 

https://bip.uml.lodz.pl/uploads/tx_edgeregisters/197805/8467/ZNN_p23_036_20230222.pdf
https://bip.uml.lodz.pl/uploads/tx_edgeregisters/199835/8467/ZNN_p23_041_20230306.pdf
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Z-ca dyrektora Wydziału Zbywania i Nabywania Nieruchomości p. Katarzyna Dołowicz 

omówiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. (projekt stanowi załącznik nr 11  

do niniejszego protokołu).  

 

Faza pytań i dyskusji.  

Nikt nie zabrał głosu w fazie pytań i dyskusji. 

 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Komisja w głosowaniu przy 8 głosach „za”, 1 głosie „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 

 

Ad. pkt. 8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  

w drodze przetargu nieruchomości położonych w Łodzi przy ul. Dostawczej 5, 

Dostawczej bez numeru i Lodowej bez numeru – druk nr 42/2023. 

Z-ca dyrektora Wydziału Zbywania i Nabywania Nieruchomości p. Katarzyna Dołowicz 

omówiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. (projekt stanowi załącznik nr 12  

do niniejszego protokołu).  

 

Faza pytań i dyskusji.  

Nikt nie zabrał głosu w fazie pytań i dyskusji. 

 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Komisja w głosowaniu przy 7 głosach „za”, 1 głosie „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 

 

Ad. pkt. 9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  

w drodze przetargu nieruchomości położonych w Łodzi przy ul. Dostawczej 6  

i Dostawczej bez numeru – druk nr 43/2023. 

Z-ca dyrektora Wydziału Zbywania i Nabywania Nieruchomości p. Katarzyna Dołowicz 

omówiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. (projekt stanowi załącznik nr 13  

do niniejszego protokołu).  

 

Faza pytań i dyskusji.  

Nikt nie zabrał głosu w fazie pytań i dyskusji. 

https://bip.uml.lodz.pl/uploads/tx_edgeregisters/199836/8467/ZNN_p23_042_20230306.pdf
https://bip.uml.lodz.pl/uploads/tx_edgeregisters/199837/8467/ZNN_p23_043_20230306.pdf
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Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Komisja w głosowaniu przy 7 głosach „za”, 2 głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 

 

Ad. pkt. 5. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

Przewodniczący Komisji poinformował, że w Aktówce Komisji znajduje się zestawienie 

przedstawiające wykonanie dochodów i wydatków budżetu miasta za 1 m-c 2023 r. 

 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak podziękował za udział w obradach  

i zamknął posiedzenie Komisji.  

 

 

Protokół sporządziła 

Aneta Michalak – sekretarz Komisji       


